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Protokół 
z XXXIII sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 30 listopada 2021 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala - Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 12.41 i trwała do godziny 14.16. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych, tj. 93,3% ustawowego składu Rady, który stanowi 15 
radnych. Nieobecny był wiceprzewodniczący Marek Popiołek. Lista obecności stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, 
Grzegorz Wabiński – Zastępca Wójta, Kierownik WSO i USC, Katarzyna Kmiecik-Rosa – 
Sekretarz Gminy, Kinga Klozińska-Antczak – Skarbnik Gminy, Małgorzata Kęsy – Zastępca 
Skarbnika, Józef Grobelny – kierownik Wydziału Służb Technicznych, Mariola Żelazna – 
kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Leszek Żelazny – dyrektor GOKSiAL, 
Magdalena Wajs – inspektor ds. oświaty oraz Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady 
gminy i samorządów mieszkańców. 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
dla Gminy Pępowo na lata 2022-2031, 

b) przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Pępowo na lata 2022-2026, 

c) określenia kryteriów wraz z liczbą punktów na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Pępowo, 

d) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Jarocin, 
e) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Rawicz, 
f) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty 

lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny przypadających Gminie Pępowo oraz jej jednostkom 
organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 
w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów 
uprawnionych do udzielania tych ulg, 
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g) zmiany uchwały nr XXXII/238/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 
2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

h) zmiany uchwały nr XXX/221/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 30 września 
2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

i) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-2030, 
j) zmian w uchwale budżetowej na rok 2021, 
k) zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 stycznia 2007 r. 

w sprawie diet dla sołtysów, 
l) zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 2006 r. 

w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego, 
Wiceprzewodniczących Rady, Przewodniczących Komisji i Radnych 
oraz dokonywania zwrotu kosztów przejazdów w podróżach służbowych 
pojazdami samochodowymi niebędącymi własnością gminy, 

m) ustalenia wynagrodzenia wójta, 
n) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr XXXII/228/2021 Rady 

Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania 
dotacji celowej z budżetu gminy Pępowo na dofinansowanie kosztów wymiany 
źródeł ciepła w budynkach i lokalach położonych na terenie gminy Pępowo. 

9. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2020. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zamknięcie sesji. 

 
 

W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych, przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo oraz zaproszonych gości. 
 
 W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
14 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – wójt wnioskował o rozszerzenie punktu 8. porządku obrad XXXIII sesji 
Rady Gminy Pępowo o rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej 
omyłki pisarskiej w uchwale nr XXXII/228/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 
2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy Pępowo na 
dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła w budynkach i lokalach położonych na terenie 
gminy Pępowo  – jako podpunkt n). 
 
Z uwagi na przejściowy problem techniczny, który spowodował, że głos oddany przez 
uczestniczącego w sesji radnego Waleriana Szafraniaka nie został odnotowany w systemie, 
przewodniczący zarządził reasumpcję głosowania nad wnioskiem wójta, co zostało 
udokumentowane w imiennych wykazach głosowań radnych. Radni jednomyślnie (14 
głosami „za”) przychylili się do wniosku wójta, w następstwie czego porządek obrad XXXIII 
sesji Rady Gminy Pępowo został zmodyfikowany w zakresie punktu 8, do którego dodano 
podpunkt n). Imienne wykazy głosowań radnych oraz pierwotny porządek obrad stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
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W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z XXXII sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, 
a ponadto radni otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował 
przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Protokół z XXXII sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie –  14 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne nowe interpelacje ani zapytania; wpłynęła natomiast odpowiedź na 
interpelację radnego Zbigniewa Waleńskiego do Wójta Gminy Pępowo oraz odpowiedzi na 
wnioski radnego Józefa Śląskiego i radnej Moniki Przybył do Zarządu Powiatu Gostyńskiego. 
Przewodniczący odczytał otrzymane odpowiedzi. Odpowiedź na interpelację oraz odpowiedzi 
na wnioski stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 7 – wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto bez 
uwag. 
 

W punkcie 8 – rozpatrzono i podjęto uchwały w spawie: 
a) przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy 
Pępowo na lata 2022-2031 – przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji przez prelegentkę p. Beatę 
Czapińską. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/241/2021 w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych dla Gminy Pępowo na lata 2022-2031 – imienny wykaz głosowań radnych oraz 
uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
b) przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie dla Gminy Pępowo na lata 2022-2026 – przewodniczący 
poinformował, że i ten projekt uchwały został szczegółowo omówiony przez p. Beatę 
Czapińską. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/242/2021 w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Pępowo na lata 2022-2026 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
c) określenia kryteriów wraz z liczbą punktów na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 
prowadzonych przez Gminę Pępowo – projekt uchwały omówiła Magdalena Wajs – 
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inspektor ds. oświaty. Wyjaśniła, iż dopracowane zostały kryteria przyjmowania dzieci do 
oddziałów przedszkolnych w gminie Pępowo; w § 1 ust. 1 został dodany punkt z podziałem na 
pracujących rodziców lub podejmujących naukę w trybie stacjonarnym oraz punkt, gdzie oboje 
rodziców pracuje bądź podejmuje naukę w trybie stacjonarnym. Dodano również kryterium, 
które daje pierwszeństwo kandydatom, którzy w roku poprzednim w wyniku 
przeprowadzonego postępowania rekrutacyjnego nie zostali przyjęci do oddziału 
przedszkolnego z powodu braku miejsc oraz kryterium dające pierwszeństwo dzieciom z terenu 
gminy Pępowo. Dodanie i doprecyzowanie tych kryteriów ma na celu ułatwić postępowanie 
dyrektorom na drugim etapie rekrutacji do oddziałów przedszkolnych. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/243/2021 w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach 
podstawowych prowadzonych przez Gminę Pępowo – imienny wykaz głosowań radnych oraz 
uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
d) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Jarocin – 
projekt uchwały omówił kierownik Wydziału Służb Technicznych Józef Grobelny. 
Przypomniał, iż zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt samorządy muszą objąć opieka 
bezdomne zwierzęta. Wyjaśnił, że gmina Pępowo nie jest w stanie zapewnić takiej opieki, 
dlatego co roku w tym okresie Rada Gminy podejmowała uchwałę o przejęciu części zadania 
własnego gminy Pępowo związanego z zapewnieniem opieki bezdomnym zwierzętom przez 
gminę Jarocin, w następstwie czego wójt podpisywał porozumienie o umieszczaniu zwierząt w 
schronisku w Radlinie. Poinformował, że w lipcu br. burmistrz Jarocina przysłał pismo o 
zakończeniu współpracy w przedmiotowym temacie i o niepodpisaniu porozumienia na 
następne lata. Dodał, iż dotyczy to wyłącznie psów wyłapywanych w roku 2022. Nadmienił, iż 
aktualnie w schronisku w Radlinie w dalszym ciągu pozostaje sześć psów z terenu naszej 
gminy. Aby zapewnić opiekę nowym bezdomnym zwierzętom na kolejne lata, wójt podjął 
rozmowy z burmistrzem Rawicza o ewentualnej współpracy; gmina Rawicz wyraziła zgodę i 
zapewniła trzy miejsca w schronisku dla zwierząt w Rawiczu. J. Grobelny podsumował, iż 
wynika z tego, że gmina Pępowo nie może zabrać psów z Radlina i umieścić ich w Rawiczu, 
dlatego zasadnym jest pozostawienie zwierząt przebywających w Radlinie oraz pozostawienie 
trzech miejsc w Rawiczu na ewentualne przypadki odłowu zwierząt w roku 2022 – wiąże się 
to jednak z podpisaniem dwóch porozumień. 
Dyskusja: 
- Radny Walerian Szafraniak – zapytał, czy porozumienie z gminą Jarocin będzie podpisane 
tylko na rok 2022, czy może będzie obowiązywać do czasu, aż wszystkie psy zostaną 
zaadoptowane lub „skończą żywot”. 
- Józef Grobelny – odpowiedział, iż porozumienie jest podpisywane na rok, od 1.01. do 
31.12.2022 r. i w przyszłym roku najprawdopodobniej znowu będzie trzeba podjąć taką 
uchwałę, ponieważ narzuca nam to ustawodawca – aby wójt mógł podpisać porozumienie, Rada 
Gminy musi wyrazić na to zgodę. 
- Przewodniczący – dodał, iż Rada upoważnia wójta do podpisania umowy. 
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Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/244/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
z Gminą Jarocin – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
e) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego z Gminą Rawicz – 
projekt uchwały omówił kierownik Wydziału Służb Technicznych Józef Grobelny (wspólnie 
z podpunktem d). 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/245/2021 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego 
z Gminą Rawicz – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 
f) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty lub 
rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 
przypadających Gminie Pępowo oraz jej jednostkom organizacyjnym, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 
pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg – projekt 
uchwały omówiła zastępca skarbnika Małgorzata Kęsy. Jak wyjaśniła, art. 59 ustawy 
o finansach publicznych umożliwia organom stanowiącym jednostek samorządu terytorialnego 
określenie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 
pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających jednostce samorządu 
terytorialnego lub jej jednostkom podległym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej 
w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazanie organu lub 
osoby uprawionej do udzielania tych ulg. Mając na uwadze termin obowiązywania 
dotychczasowej uchwały podjętej w tej sprawie, tj. do 30 czerwca 2021 r., oraz zmianę 
przepisów prawnych dotyczących rozporządzeń Unii Europejskiej w zakresie pomocy de 
minimis, pomocy de minimis w rolnictwie i rybołówstwie, postanowiono przygotować 
przedmiotową uchwałę. Przepisy te powodują przedłużenie okresu obowiązywania 
rozporządzenia Komisji Unii Europejskiej w zakresie pomocy de minimis do 31 grudnia 2023 
r., w zakresie pomocy de minimis w sektorze rolnym – do 31 grudnia 2027 r. oraz w zakresie 
pomocy de minimis w sektorze rybołówstwa i akwakultury – do 31 grudnia 2022 r. 
Podsumowała, iż wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/246/2021 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 
odraczania spłaty lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny przypadających Gminie Pępowo oraz jej jednostkom organizacyjnym, 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić 
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pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg – imienny 
wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
g) zmiany uchwały nr XXXII/238/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 
2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt 
uchwały omówiła skarbnik gminy Kinga Klozińska-Antczak. Wyjaśniła, iż zmiana uchwały 
polega na uchyleniu § 1 pkt 1 dotyczącego przebudowy drogi powiatowej w miejscowości 
Ludwinowo na odcinku od skrzyżowania z drogą do Kościuszkowa, a związana jest z tym, że 
powiat gostyński nie zabezpieczył środków na to zadanie w budżecie na rok przyszły – stąd 
konieczność uchylenia tego punktu w uchwale Rady Gminy i usunięcia tego zadania. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/247/2021 w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/238/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 
5 listopada 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
h) zmiany uchwały nr XXX/221/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 30 września 
2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt 
uchwały omówiła skarbnik gminy Kinga Klozińska-Antczak. Wyjaśniła, iż proponowana 
zmiana polega na zwiększeniu pomocy finansowej udzielonej powiatowi gostyńskiemu na rok 
2022 r. z przeznaczeniem na przebudowę drogi powiatowej Siedlec – Pępowo wraz z budową 
ciągu pieszo-rowerowego. Nadmieniła, iż pomoc na rok 2022 planowana jest do kwoty 
2.664.305,76 zł. 
- Przewodniczący – podsumował, iż jest to „oczywista oczywistość” – przetarg wypadł drożej, 
niż zakładano, dlatego trzeba było dołożyć pieniędzy. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/248/2021 w sprawie zmiany uchwały nr XXX/221/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 
30 września 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu. – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
i) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2021-2030 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały odczytała skarbnik gminy Kinga Klozińska-
Antczak. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2021-2030 zostały dostosowane do 
zmian w budżecie gminy na 2021 rok, a po dokonaniu zmian wynik budżetu jest deficytowy. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/249/2021 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2021-2030 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
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j) zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały odczytała skarbnik gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – odnosząc się do działu 921 kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego, rozdział 92109 zapytał, z czego wynika zwiększenie dotacji przedmiotowej o 
kwotę 6.300,00 zł. 
- Skarbnik – odpowiedziała, iż zwiększenie dotacji związane jest z remontem korytarza w 
budynku GOK-u – malowaniem, wymianą okna na klatce schodowej oraz grzejnika. Wyjaśniła, 
iż są to dodatkowe koszty, których nie można było wpisać w zadanie realizowane z programu 
„Senior+”, ponieważ wykraczało poza jego zakres – stąd konieczność zwiększenia dotacji. 
- Wójt – wyjaśnił, iż przy projektowaniu klubu „Senior+” korytarz nie był ujęty, a sam 
wykonawca zwrócił uwagę, że wymiana starego, drewnianego okna byłaby jak najbardziej 
zasadna. Dodał, że całość miała być też pomalowana, jednak znacznie zwiększyłoby to koszty, 
więc spróbujemy zrobić to sami. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/250/2021 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2021 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
k) zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 18 stycznia 2007 r. 
w sprawie diet dla sołtysów – projekt uchwały omówiła Jagoda Kowalewska – inspektor ds. 
obsługi Rady Gminy i samorządów mieszkańców. Wyjaśniła, iż proponuje się, aby zmienić 
uchwałę w taki sposób, że wszyscy sołtysi otrzymają podwyżkę diet. Nadmieniła, że wzorem 
lat ubiegłych miałaby to być podwyżka kwotowa, nie procentowa, a proponowana kwota 
podwyżki to 30 zł. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/251/2021 w sprawie zmiany uchwały nr IV/29/2007 Rady Gminy Pępowo z dnia 
18 stycznia 2007 r. w sprawie diet dla sołtysów – imienny wykaz głosowań radnych oraz 
uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
l) zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 grudnia 2006 r. 
w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego, Wiceprzewodniczących Rady, 
Przewodniczących Komisji i Radnych oraz dokonywania zwrotu kosztów przejazdów 
w podróżach służbowych pojazdami samochodowymi niebędącymi własnością gminy – 
projekt uchwały omówiła Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
i samorządów mieszkańców. Wyjaśniła, iż z dniem 1 listopada 2021 r. weszła w życie ustawa 
o zmianie ustawy o wynagradzaniu osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe oraz 
niektórych innych ustaw; jedną z ustaw zmienionych była ustawa o samorządzie gminnym, a 
skutek tej zmiany jest taki, że przewodniczący Rady Gminy Pępowo „z automatu” otrzymał 
podwyżkę swojej diety. Nadmieniła, że dotychczas wynosiła ona  1342,00 zł, natomiast po 
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zmianie ustawy z mocą obowiązującą od 1 sierpnia, jest to 2147,00 zł. Proponuje się jednak, 
żeby przewodniczący otrzymywał nie 100%, ale 90% maksymalnej wysokości diety w gminach 
poniżej 15 tys. mieszkańców, czyli 1932,00 zł. Dodała, iż przyjęcie uchwały w proponowanym 
kształcie nie wpłynie na wysokość diet pozostałych radnych. 
- Przewodniczący – zapytał, czy ktoś ma inną propozycję. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/252/2021 w sprawie zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Gminy Pępowo z dnia 29 
grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego, 
Wiceprzewodniczących Rady, Przewodniczących Komisji i Radnych oraz dokonywania 
zwrotu kosztów przejazdów w podróżach służbowych pojazdami samochodowymi 
niebędącymi własnością gminy – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią 
załączniki do niniejszego protokołu. 
 
m) ustalenia wynagrodzenia wójta – projekt uchwały omówiła sekretarz gminy 
Katarzyna Kmiecik-Rosa. Podkreśliła, iż podwyżki wynagrodzeń wójtów, burmistrzów oraz 
prezydentów zostały narzucone przez ustawę o zmianie ustawy o wynagradzaniu osób 
zajmujących kierownicze stanowiska państwowe; bez zmiany ustawy nie zachodziłaby bowiem 
prawna konieczność dokonywania zmian w zakresie wynagrodzeń. Przypomniała, że 
w czerwcu 2018 r. obniżono wynagrodzenia włodarzy. Następnie wymieniła poszczególne 
składniki wynagrodzenia wójta zawarte w projekcie uchwały i poinformowała, iż łącznie 
stanowią one 90% maksymalnego wynagrodzenia przewidzianego w rozporządzeniu 
o wynagradzaniu pracowników samorządowych. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/253/2021 w sprawie ustalenia wynagrodzenia wójta – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
n) sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr XXXII/228/2021 Rady 
Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 2021 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 
celowej z budżetu gminy Pępowo na dofinansowanie kosztów wymiany źródeł ciepła 
w budynkach i lokalach położonych na terenie gminy Pępowo – projekt uchwały omówiła 
Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi Rady Gminy i samorządów mieszkańców. 
Wyjaśniła, iż przedmiotem niniejszego projektu uchwały jest sprostowanie oczywistej omyłki 
pisarskiej we „Wniosku o udzielenie dotacji na wymianę źródła ciepła”, stanowiącym załącznik 
nr 1 do uchwały nr XXXII/228/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 2021 r. 
Nadmieniła, iż pismem z dnia 24 listopada 2021 r. Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu 
poinformowała Wójta Gminy Pępowo, że w treści wniosku w punkcie 11 błędnie wskazano 
w nawiasie, że punkt ten należy „wypełnić gdy w polu 9 zaznaczono „tak””, podczas gdy 
prawidłowy zapis powinien brzmieć: „wypełnić, gdy w polu 10 zaznaczono „tak””. RIO 
wskazała na konieczność wyeliminowania stwierdzonej nieprawidłowości stosownie do 
postanowień art. 113 § 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 
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administracyjnego. Podsumowała, iż w związku z powyższym podjęcie uchwały jest 
konieczne. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
XXXIII/254/2021 w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr 
XXXII/228/2021 Rady Gminy Pępowo z dnia 5 listopada 2021 r. w sprawie określenia zasad 
udzielania dotacji celowej z budżetu gminy Pępowo na dofinansowanie kosztów wymiany 
źródeł ciepła w budynkach i lokalach położonych na terenie gminy Pępowo – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
W punkcie 9 – informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2020 –  
przewodniczący przedstawił informacje: 
- o wynikach analizy oświadczeń majątkowych złożonych wg stanu na dzień 31 grudnia 2020 
roku przeprowadzonej przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Gostyniu – informacja 
w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o oświadczeniach majątkowych złożonych Wojewodzie Wielkopolskiemu – informacja 
w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o oświadczeniach majątkowych złożonych Wójtowi Gminy Pępowo – informacja 
w załączniku do niniejszego protokołu, 
- o oświadczeniach majątkowych złożonych Przewodniczącemu Rady Gminy Pępowo – 
informacja w załączniku do niniejszego protokołu. 
 

W punkcie 10 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radna Elżbieta Pawlak – podziękowała wójtowi, kierownikowi, całej ekipie remontowej oraz 
mieszkańcom, którzy przyczynili się do poszerzenia drogi, z której korzystają m.in. autobusy 
szkolne. Stwierdziła, iż dzięki temu droga jest przejezdna, jest miejsce, żeby zjechać i będzie 
to służyć mieszkańcom przez lata. 
- Radny Walerian Szafraniak – podziękował za szybką reakcję na zgłoszenie i wymianę 
uszkodzonych luster na skrzyżowaniach. Poinformował, że nowe lustra zostały założone już po 
tygodniu i stwierdził, iż chciałby, żeby wszystkie tego typu sprawy były załatwiane tak szybko. 
- Przewodniczący – poinformował, iż dziękował kierownikowi [Grobelnemu], gdy tylko 
zauważył, że nowe lustra zostały zamontowane. Zauważył, iż zapewniają one znacznie lepszą 
widoczność niż stare lustra. 
- Radny Józef Śląski – nawiązując do prelekcji, która odbyła się podczas poprzedzającego sesję 
wspólnego posiedzenia komisji, stwierdził, iż nie wyobraża sobie, jak osoby niepełnosprawne 
mają dotrzeć na szczepienia do Pogorzeli. Zastanawiał się, czy nie można zorganizować 
szczepienia dla tych osób w Pępowie. Nadmienił, że przy ośrodku zdrowia znajduje się 
specjalny podjazd, natomiast miejscowe jednostki straży pożarnej ani urząd gminy nie 
posiadają samochodu przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych. Zwrócił się do 
wójta z pytaniem, czy nie byłoby możliwości załatwienia tego ze spółką, która ponosi winę za 
taki stan rzeczy. 
- Wójt – przyznał, iż nie było żadnego zgłoszenia ze strony osób niepełnosprawnych. 
Przypomniał, iż jest możliwość transportu na szczepienie i niektórzy mieszkańcy z tego 
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korzystają. Stwierdził, iż z posiadanych przez niego informacji wynika, że ilość mieszkańców 
gminy chętnych do zaszczepienia się jest mizerna, a żeby otworzyć jedną buteleczkę 
z preparatem potrzeba sześciu pacjentów, którzy będą chcieli to przyjąć. Zadeklarował, iż 
podejmie rozmowy ze spółką, zaznaczając przy tym, że muszą zgłaszać się chętni. Zwrócił się 
do radnych z prośbą, aby informować zainteresowanych mieszkańców o możliwości dowozu 
na szczepienie do Pogorzeli. 
- Radny Józef Śląski – stwierdził, iż spółka tłumaczy się, że jest za mało chętnych, osób, 
natomiast system kieruje ludzi np. do Jutrosina. Opowiedział, iż jego znajomy pojechał tam 
i udał się do ośrodka zdrowia, natomiast punkt szczepień znajdował się w aptece. Poinformował 
ponadto, że rozmawiał z poprzednim wójtem Stanisławem Krysickim i dowiedział się, że 
w aptece na rawickim deptaku można się zaszczepić bez wcześniejszego zgłoszenia. 
Podsumował, iż bzdurą jest opowiadanie, że nie ma ludzi, który byliby chętni do szczepienia 
w Pępowie. 
- Wójt – nie zgodził się ze swym przedmówcą. Poinformował, iż cały czas z ubolewaniem 
obserwuje statystyki i zachęca mieszkańców do szczepień. Stwierdził, iż spróbuje porozmawiać 
z dr. Górskim lub dr. Bartelą i skłonić ich, aby zaryzykowali – najwyżej szczepionka zostanie 
wyrzucona. Zadeklarował, iż będzie zabiegał o to, żeby uruchomić punkt szczepień, ponieważ 
odsetek zaszczepionych mieszkańców pozostawia sporo do życzenia. Przypomniał, że nie 
można nikogo zmuszać do szczepienia. Podkreślił, iż nie miał sygnałów, żeby ktoś nie mógł się 
dostać do punktu szczepień. Odnosząc się do systemu informatycznego zauważył, iż komputer 
szuka pierwszego lepszego miejsca i podobny przypadek miał miejsce niedawno w jego 
rodzinie, kiedy to dwie osoby zostały skierowane do Gostynia i musiały przez 2,5 godz. 
oczekiwać na szczepienie. 
- Radny Ireneusz Matyla – stwierdził, iż słowa wójta są potwierdzeniem tego, o czym mówi 
radny Śląski – gdyby istniał punkt szczepień w Pępowie, te osoby nie musiałyby jechać do 
Gostynia i stracić 2,5 godz. cennego czasu. Dodał, iż w gminie mieszka dużo ludzi w podeszłym 
wieku, którzy być może nie mają odwagi, żeby przychodzić do gminy i prosić, żeby zawieziono 
ich do punktu szczepień, a gdyby punkt szczepień znajdował się w Pępowie, dotarliby do niego 
samodzielnie. Podsumował, że gdyby „poszła” informacja, że jest taka możliwość, chętnych do 
szczepienia byłoby wielu. 
- Wójt – stwierdził, iż jutro umówi się z przedstawicielami spółki i wręcz będzie starał się 
wymusić, żeby uruchomić punkt szczepień. Dodał, iż życzy sobie, żeby mieszkańcy szczepili 
się. 
- Radny Józef Śląski – stwierdził, iż 9 grudnia jedzie do Pogorzeli w cztery osoby, co świadczy 
o tym, że można zrobić to samo w Pępowie – skoro są cztery osoby, dwie kolejne się znajdą. 
Wyraził przekonanie, że pielęgniarki na pewno nie oduczyły się szczepień. 
- Przewodniczący – podsumował, że po rozmowie wójta z dr. Górskim będziemy mieli obraz 
sytuacji i będzie można „puścić” informację w mediach. 
- Wójt – przypomniał, iż wcześniej rozmawiał już na ten temat i uzasadniano, że w Pogorzeli 
są lepsze warunki ku temu, ponieważ jest tam oddzielne wejście, oddzielny gabinet i nie ma 
konieczności przerywania przyjmowania pozostałych pacjentów, natomiast pępowski ośrodek 
jest pod tym względem niewygodny i musi dojść do „zderzenia” osoby zdrowej z osobą chorą. 
Stwierdził, iż sytuacja zmieni się dopiero, gdy w Pępowie zostanie wybudowany nowy ośrodek, 
podobny do tego w Pogorzeli – na jednym poziomie, z oddzielnymi wejściami, bez utrudnień 



11 
 

dla niepełnosprawnych – jest to jednak kwestia przyszłości. Ponowił swoją deklaracje w kwestii 
zaaranżowania spotkania z przedstawicielami spółki. 
- Radna Monika Przybył – poinformowała, iż chciałaby, żeby posiedzenia komisji i sesje rady 
gminy odbywały się w jednym dniu – tak jak miało to miejsce dzisiaj. Zwróciła się do 
przewodniczącego z pytaniem, czy jest taka możliwość i czy nie spowoduje to nieporozumień. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż widać, że można. 
- Radna Monika Przybył – zapytała, czy wszyscy się na to zgadzają. 
- Przewodniczący – odpowiedział, iż trudno jest wszystkim dogodzić, a z perspektywy lat widzi, 
że jest to niemożliwe – ktoś musi być zadowolony, a ktoś inny – mniej zadowolony. Stwierdził, 
że zaproponowane przez radną rozwiązanie jest najbardziej ekonomiczne. 
- Radna Monika Przybył – zachęciła, żeby wszyscy wypowiedzieli się na ten temat. 
- Przewodniczący – przyznał, że w kuluarach radni zaczepiali go i mówili, że tak jest bardzo 
dobrze. Zastanawiał się, dlaczego nie mają odwagi teraz o tym mówić. Skonstatował 
żartobliwie, iż najprawdopodobniej boją się radnego [Ireneusza Matyli]. 
- Radny Józef Śląski – stwierdził, iż jest gros ludzi, którzy nie pracują i odpowiadają im 
zarówno dwudniowe, jak i jednodniowe obrady, jednak dla pracujących lepiej jest, gdy 
posiedzenia odbywają się w jednym dniu. 
- Przewodniczący – zgodził się ze swym przedmówcą i przyznał, że wychodzi z tego założenia. 
- Radny Walerian Szafraniak – zgodził się, że jednodniowe rozwiązanie jest najlepsze. 
Odnosząc się do słów radnego Ireneusza Matyli wypowiedzianych podczas posiedzenia komisji 
stwierdził, że czasami faktycznie jest za mało czasu, zatem przy dużej ilości materiałów 
i tematów do omówienia można by opóźnić sesję nawet i o 2 godziny; jeśli natomiast będzie 
więcej czasu między sesją a posiedzeniem komisji, to można by pojechać do domu, zjeść obiad 
i wrócić na sesję. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż nie ma problemu. Zapewnił, że jest otwarty na każdą sugestię. 
Zauważył, iż gros ludzi pracuje zawodowo, zatem dla nich na pewno lepiej jest spotykać się 
w jednym dniu. Wyjaśnił, że ostatnio miała miejsce specyficzna sytuacja, ponieważ 
w momencie, gdy podejmowana była decyzja o terminie sesji, projektów uchwał było o połowę 
mniej, jednak z biegiem czasu spływały kolejne. Przyznał, iż zastanawiał się, czy nie 
wyznaczać terminu dostarczania uchwał, jednak zreflektował się, że w przypadku spraw 
nagłych, niecierpiących zwłoki i tak nie miałby on zastosowania. Wyraził nadzieję, że radny 
[Ireneusz Matyla] zaakceptuje propozycję, aby spotykać się we wtorki. 
- Rady Ireneusz Matyla – wyjaśnił, iż nie jest przeciwny temu, aby komisje i sesje odbywały 
się w jeden dzień. Sprecyzował, iż jest przeciwny ograniczeniom czasowym. 
- Przewodniczący – stwierdził, iż nie ma problemu – posiedzenia mogą rozpoczynać się o 7.00 
rano. Zapytał, czy radnym odpowiada takie rozwiązanie. 
- Radny Ireneusz Matyla – odparł, że może tak być. 
- Radna Monika Przybył – stwierdziła, że posiedzenia nie muszą rozpoczynać się o 7.00 – mogą 
po prostu kończyć się później, np. o 16.00. 
- Przewodniczący – stwierdził, że tak również może być. Zapytał, jaką ilość czasu powinien 
przeznaczać na posiedzenia komisji. Zasugerował, aby było to 5 godzin – po tym czasie 
odbywałaby się sesja. 
- Wójt – zastanawiał się, czy jest możliwość skorygowania godziny, przełożenia sesji np. 
z 12.00 na 14.00 na ok. 2-3 dni przed sesją w przypadku pojawienia się dużej ilości 
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dodatkowych materiałów. Stwierdził, iż nie chce się wtrącać w pracę Rady, ponieważ nie 
chciałby być posądzony o naciski. Przyznał, iż nie wie, jak to wygląda od strony prawnej. 
Zauważył, że samo przekazanie informacji drogą elektroniczną odbywa się bardzo szybko. 
- Jagoda Kowalewska – stwierdziła, że lepiej jest, gdy sesja delikatnie się opóźnia, niż gdyby 
miała zostać przyspieszona, ponieważ mogłoby się to wiązać z pozbawieniem kogoś 
możliwości uczestnictwa w sesji. Podkreśliła, iż należy to skonsultować z radcą prawnym. 
- Przewodniczący – potwierdził, iż należy się tym zająć. 
- Wójt – podziękował radnym za głosowanie w jego temacie, po czym stwierdził, iż cieszy go 
podwyżka i że stara się wykonywać swoją pracę uczciwie, sumiennie i należycie – żeby były 
to uczciwie zarobione pieniądze. 
Uzupełniając swą odpowiedź na interpelację radnego Waleńskiego z Krzekotowic stwierdził, 
iż nie mówi zdecydowanie „nie” ograniczeniu prędkości, jednak wraz z pojawieniem się 
chodnika poziom bezpieczeństwa z pewnością wzrośnie i w pierwszej kolejności należałoby 
zaobserwować, jak funkcjonuje droga z chodnikiem. Dodał, iż można by przekazać wniosek 
radnego komisji ruchu drogowego, jednak wiąże się to z koniecznością egzekwowania 
ograniczenia prędkości, co będzie dotyczyło wszystkich mieszkańców. Zauważył, że prędkość 
30 km/h to naprawdę mało i można ukręcić na siebie bat. Zapewnił, że jeśli w dalszym ciągu 
na tej drodze będą robione jakieś „wiraże”, temat ograniczenia prędkości powróci. 
Odnosząc się do kwestii bezdomnych zwierząt wójt stwierdził, że umowa ze schroniskiem 
w Radlinie najprawdopodobniej zostanie przedłużona, chyba że uda się „zagospodarować” te 
psy inaczej – np. jeśli któryś trafi do adopcji lub jeśli miejsce w Rawiczu nie zablokuje się 
w 100% i być może uda się przenieść niektóre psy do Rawicza. Wyraził przekonanie, że umowa 
z biegiem czasu rozwiąże się sama, ponieważ psów będzie coraz mniej i zmniejszą się koszty 
ich utrzymania. 
Odnosząc się do wypowiedzi radnej Elżbiety Pawlak wójt podziękował rolnikom, którzy 
wspierają gminę przy budowie i remontach dróg np. w Krzyżankach i Wilkonicach. Podkreślił, 
że rolników nie trzeba było długo namawiać, a ich zaangażowanie stanowiło spore wsparcie 
i przyczyniło się do sprawnego przeprowadzenia prac. 
- Leszek Żelazny – zaprosił wszystkich radnych wraz z rodzinami na IV Pępowskie Mikołajki, 
które odbędą się 5 grudnia, po czym pokrótce przedstawił program imprezy. 
- Zastępca wójta Grzegorz Wabiński – w imieniu pępowskich strażaków i mieszkańców 
podziękował radnym za przekazanie środków na zakup samochodu. Poinformował, iż jutro 
będą załatwiane sprawy związane z jego rejestracją. Dodał, iż załatwiany jest także sprzęt, 
ponieważ straż otrzymała pewne dotacje; zakupiona zostanie drabina, agregat prądotwórczy 
oraz agregat oddymiający. Przyznał, że tego typu wyposażenie jest trudno dostępne, a ceny 
poszły w górę. Podsumowując swą wypowiedź raz jeszcze podziękował za sfinalizowanie 
wspólnego projektu, wyraził zadowolenie z nowego nabytku oraz nadzieję, że nie będzie on 
musiał nigdy jeździć do akcji. 
- Przewodniczący – podziękował radnym za stuprocentową frekwencję na „chrzcie” nowego 
wozu bojowego. Żartobliwie podziękował też za podwyżkę/obniżkę swojej diety. 
Poinformował, że następna sesja odbędzie się prawdopodobnie pod koniec roku, a komisje będą 
się wówczas odbywać osobno z uwagi na fakt, że będzie to sesja budżetowa. 
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
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W punkcie 11 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
XXXIII sesję Rady Gminy Pępowo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


